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Beschouwing Alle Kernen Troef op de 

Programmabegroting en het Perspectief 2020-2022 
Voor ons ligt de begroting 2019 en het perspectief voor de drie daaropvolgende jaren, gebaseerd 

op het collegewerkprogramma 2018-2022. Een duidelijk document in begrijpelijke taal geschreven 

en met wederom een logische indeling. Onze dank gaat uit naar degenen die hieraan gewerkt 

hebben. Deze beschouwing moet gezien worden als aanvulling op de beschouwing op het 

collegewerkprogramma en de bestuursrapportage.  

Programmabegroting 2019 
In de begroting 2019 kunnen we zien welke financiële consequenties het eerste volle jaar van het 

collegewerkprogamma gaat hebben. Welke investeringen er op stapel staan en welk beleid verder 

vorm gegeven wordt. Onderstaand een uitwerking per programma.  

Sociaal domein 
De fractie van AKT blijft zich verbazen over de armoedecijfers in onze gemeente. De conclusie dat 
het aantal mensen dat op of onder de armoedegrens moet leven helaas nog niet is gezakt na alle 
inspanningen van de portefeuillehouder vindt de AKT fractie zorgelijk. Is de verwachting dat dit 
met alleen voorlichting kan worden opgelost, of heeft de portefeuillehouder nog andere troeven 
achter de hand? 
 
Hoe het met de uitvoering op het gebied van jeugdzorg gesteld staat, wachten we de resultaten 
van het onderzoek naar aanleiding van het verschijnen van het zwartboek af. 
 

Ruimte 
Zoals eerder aangegeven, ligt het in de verwachting, dat met de komst van de omgevingswet de 
regeldruk vermindert. Daar liggen kansen voor iedereen die wil bouwen of verbouwen. Hierbij 
denken we aan de locatie rondom de molen in Huijbergen. Hoewel we niet alle informatie hebben, 
betreurt het ons ten zeerste, dat het niet lukt om van deze lelijke plek weer iets moois te maken. 
Berichtgeving dat er niet buiten de lijntjes gebouwd mag worden, doet ons denken aan 
woningbouw elders in de gemeente. Daar kon het na wat aanpassingen toch plaats vinden. 
Graag horen we van de portefeuillehouder welke acties hij gaat ondernemen om de initiatiefnemer 
hierin te ondersteunen.  
 
Verder wordt het ook tijd echt iets te gaan doen aan de huisvesting voor arbeidsmigranten. De 
recreatieparken hebben enige tijd geleden al aangegeven dat zij weer meer in willen zetten op de 
recreatieve kant van hun bedrijf dan focussen op verhuur aan arbeidsmigranten. AKT vindt dat er 
veel te vaak eenzijdig (lees: negatief) wordt gesproken over de groep mensen, die hier verblijft om 
werk te verrichten wat niet aan eigen beroepsbevolking wordt toebedeeld. In de stukken lezen we 
dat er beleid wordt vastgesteld voor de huisvesting van arbeidsmigranten. Wanneer wordt dit 
beleid aan de raad voorgelegd ter vaststelling? 
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Leefomgeving 
Zoals in onze vorige beschouwing geschreven is de behoefte nu wel bekend bij de 
portefeuillehouder voor een omheining van het speelveldje tussen de 2 Plesmanlanen in 
Hoogerheide en de wens tot uitbreiding van speeltoestellen bij MFC de Kloek in Huijbergen.  
Kan de portefeuillehouder aangeven wanneer het speeltoestellenbeleid aan de raad ter vaststelling 
wordt voorgelegd? 
 
Het eerste grote initiatief in het kader van duurzaamheid is binnen. 10 ha aan zonnepanelen voor 
het opwekken van stroom voor 4000 huishoudens. De reactie van de portefeuillehouder op de 
vragen daarover geven niet direct aan, dat er voortvarend mee aan de slag gegaan wordt. “We 
moeten eerst nog eens kijken waar we wel en waar we geen zonneparken willen in onze 
gemeente.” AKT begrijpt dat ook dit project een zorgvuldige aanpak behoeft, maar zorg dat de 
initiatiefnemers vóór het eind van het jaar weten dat ze kunnen gaan beginnen. Zie dit initiatief 
dan ook als een prestigeproject.  
 
Zoals in ons verkiezingsprogramma vermeld, wil AKT openbare toiletten op wandel- en fietsroutes. 
De Maag Lever Darm Stichting houdt hierover een gratis Toiletsymposium op donderdag 
22 november 2018. Kan de portefeuillehouder aangeven hoe groot de afvaardiging vanuit het 
gemeentehuis is?  
 

Economie 
Bij dit programma gaat onze aandacht uit naar de inzameling en verwerking van afval in combinatie 
met de voorgestelde tariefsverhoging. AKT heeft de ontvangen gegevens vanaf 2013 geanalyseerd. 
Geconstateerd wordt dat we jaarlijks 2% meer afval produceren in onze gemeente. Kijkend naar 
de jaarlijkse groei (2%) van het aantal inwoners, is dat een logische verklaring. Geconstateerd mag 
worden dat de 3e tik voor de milieustraat een positief effect in het aantal kilo’s wat daar 
aangeleverd wordt (van 28% in 2013 naar verwacht 39% in 2018 van het totaal aantal kilo’s afval).  
 
Het principe “de vervuiler betaalt” gaat niet in alle gevallen op. Veel van onze inwoners scheiden 
goed. Zo goed, dat het haast niet beter kan. Maar ook hun scheidingsgedrag wordt bestraft door 
een tariefsverhoging van 50% voor hun restafvalcontainer. Verder zien we een verontrustend 
aantal kwijtscheldingen voor afvalstoffenheffing. Degene die die jammer genoeg betreft, zullen 
we moeten wijzen op correcte aanbieding van hun afval. Hoe gaat de portefeuillehouder dit vorm 
geven en monitoren? Verder is AKT van mening dat deze kwijtscheldingen niet meegenomen 
mogen worden bij de berekening, maar dat deze ten laste moeten komen van de WMO-gelden. 
 
De vergoeding aan de verenigingen, die op jaarbasis ruim 1,5 miljoen kilo papier ophalen varieert 
in een vergoeding per ton van € 34,98 in 2013 naar € 51,58 in 2017. Een stijging van 47,5%. Wat 
hebben de verenigingen extra gedaan om zo’n hoge vergoeding te ontvangen? 
 
We begrijpen het standpunt van kostendekkendheid bij de berekening van het tarief. Kan de 
portefeuillehouder aangeven wat het financieel betekent wanneer het tarief met € 1,00 i.p.v. met 
€ 2,00 wordt verhoogd, de vergoeding voor de verenigingen wordt bevroren op € 37,50 en de 
kwijtscheldingen niet als lasten worden meegenomen? 
  



Pagina 3 van 3 
 

Bestuurskracht 
Zoals eerder is aangegeven, is de doorontwikkeling van de servicelijn naar een volwaardig 
klantcontactcentrum een noodzaak. Hierin zijn de medewerkers die zich daar mee gaan bezig 
houden van cruciaal belang. Het streven naar een klanttevredenheid van minimaal een 7 (op een 
schaal van 10) is een goede start. AKT stelt voor dit doel jaarlijks met 0.5 te verhogen. Ieder jaar 
de lat hoger leggen zorgt er uiteindelijk voor dat je constant aandacht nodig hebt voor 
veranderingen in hoe je je klanten bedient. 
 
De toekomstige uitbreiding binnen het politiekorps met 12 FT binnen onze regio is een goed 
bericht. Echter duurt het nog lang voor we daar daadwerkelijk de effecten van gaan ondervinden. 
Intussen worden we steeds vaker geconfronteerd met drugsgerelateerde afvaldumpingen, maar 
ook andere overtredingen zoals fout parkeren en niet opruimen van hondenpoep zijn jammer 
genoeg nog steeds aan de orde. AKT is bereid om daar de komende jaren extra geld voor uit te 
trekken. We zien in de begroting een afname van de lasten. Betekent dit ook een afname van 
handhavingsacties? 
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